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Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága 2025. március 5-ei  

14 óra 02 perckor megtartott rendkívüli nyílt üléséről 

 

Jelen vannak: Dr. Pleva Dániel Bizottság elnöke 

  Devosa Gábor Bizottság tagja 

dr. Kosztolányi Dénes Bizottság tagja 

Bibók Erzsébet Franciska Bizottság tagja 

Lajos Béla Bizottság tagja 

Török Csaba Norbert Bizottság tagja 

 

Meghívottak, vendégek: 

Szücs Balázs alpolgármester 

Batóná dr. Mácsai Gyöngyvér Jegyzői Iroda irodavezető 

dr. Mészáros-Rajczi Andrea aljegyző 

Gyuris Gabriella Humánszolgáltató Iroda irodavezető 

Czikora Petra Humánszolgáltató Iroda irodavezető-helyettes 

Farkas Tünde Bischitz Johanna Integrált Humán Szolgáltató Központ igazgató 

Kohári Edit tanácsadó 

Prógli Katalin jegyzőkönyvvezető 

Gémes Brúnó képviselői referens 

 

Az elnök üdvözli a bizottság tagjait, vendégeket, meghívottakat a bizottság 2025. március 5-ei 

rendkívüli nyílt ülésén. Az elnök megállapítja, hogy a bizottság 6 fővel határozatképes. Bakonyi 

Karola bizottsági tag nem vett részt az ülésen. 

 

 

Az elnök szavazásra bocsátja a napirendet. 

 

A szavazás eredménye  5  igen  0  nem    0   tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 26/2025. (III.05.) határozata 

napirendről 

Javasolt napirendi pontok: 

1.)  Javaslat civil és egyházi szervezetek támogatására kiírandó pályázati felhívás 

elfogadására 

Előterjesztő: Szücs Balázs alpolgármester 

2.) Egyebek 

 

dr. Kosztolányi Dénes bizottsági tag nem szavazott. 

 

1. napirendi pont: Javaslat civil és egyházi szervezetek támogatására kiírandó pályázati 

felhívás elfogadására 

 

dr. Pleva Dániel: Egy napirendi pontunk van, az első napirendi pont, ennek a vitáját akkor 

megnyitom. Van-e valakinek hozzászólása? Koszlányi Dénes. 

 

dr. Kosztolányi Dénes: Tisztelt Bizottság, kedves elnök úr. Akkor kezdeném, amiről 

lemaradtam. Nem tudom, hogy egy napirendi pontos bizottsági üléseket. Én nagyon szívesen 

jövök be az önkormányzatba, akár minden nap, mert ilyen közkedvelt figura vagyok itt, 

úgyhogy. De lehetőleg kerüljük azt, hogy egy napirendi pontos bizottsági üléseket tessen 



összehívni. Mert ebből csak az látszik, hogy nem jól van megszervezve a dolog, vagy 

kifutottunk valami határidőből, vagy lejárt valami határidő. Tehát valami indoka van annak, 

hogy ilyen rendkívüli ülést kell, hogy tartsunk. Az érdemi hozzászólásom az előterjesztéshez, 

van egy általános megjegyzésem, hogy elég szűkmarkúak vagyunk a pénzosztogatással. Tehát 

az összeg az alacsony, lehetne több is. De én a bíráló bizottság összetételéhez szeretnék 

hozzászólni. Az a helyzet, hogy háromtagú a bíráló bizottság, alpolgármester úr, irodavezető 

asszony és az alapítvány. Az izraelita alapítványnak a Heiszler úr a képviselője. Önök szorosan 

együtt dolgoznak, Szűcs úr a maga főnöke, ugyanakkor a Szűcs úr a kuratóriumban a Heiszler 

úrnak a beosztottja, hogyha így vesszük. Tehát nem hiszem, hogy olyan rettenetes nagy vita 

törnek ki önök között majd az elbíráláskor, mert igencsak kapcsolatban vannak egymással. Az, 

hogy a zsidóságot képviseli valaki a bíráló bizottságban, az teljesen jogos. De van itt még más 

vallású felekezet is ebben a kerületben. Én arra tennék javaslatot, hogy a jövőben gondolja meg 

a bizottságunk és tegyünk arra javaslatot, hogy ne  három fős legyen a bíráló bizottság, hanem 

öt fős. Benne legyen a zsidóság is, de amerre járok, látok, hogy van katolikus templom, 

evangélikus templom, biztos vannak itt baptisták és minden hasonló. Tehát nagyobb legyen a 

merítés. A civil szervezeteknél is úgy van. Egy civil szervezet sincs benne. Itt van például, itt 

ül mellettem a képviselőtársam, aki a civil szervezetnek az önkormányzati képviselője. Ő miért 

nem lehet a bizottságnak a tagja. Azt hiszem érzik a hozzászólásból, hogy nem azt a régi témát 

szeretném elővenni, hogy az ellenzéknek Önök nem adnak egyet. Sehol nem adnak egyetlenegy 

pozíciót se. De egy ilyen helyen, ahol adni kell arra a látszatra, hogy ezeknek a támogatásoknak 

az elbírálása ez igenis mérlegelés is és több szempontú és nem belterjes. Hát ezt szeretném, 

hogyha a jövőben majd elérnénk, hogy a bizottsági, a támogatások elbíráló bizottságának a 

taglétszáma bővüljön. Lehet az öt fős, hét fős is. Ez biztos, hogy jó üzenet lehet, Üzenet lenne 

azok számára, akik elnyerik ezeket a támogatásokat. Köszönöm szépen. 

 

dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen képviselő úr. Szeretném jelezni, hogy 75%-al túllépte a 

megengedett beszédidőt, úgyhogy kérem, hogy a közeljövőben próbáljon az szmsz-nek 

megfelelő időkorlátokhoz igazodni. 

dr. Kosztolányi Dénes bizottsági tag elhagyta az üléstermet. 

dr. Pleva Dániel: Megkérem Gyuris Gabriellát, az iroda vezetőjét a válaszra. Köszönöm 

szépen. 

Gyuris Gabriella: Köszönöm szépen a szót. 

dr. Pleva Dániel: Béla kapcsold be a mikrofont. Nem kapcsolódott be, de megjegyeztem, hogy 

jelentkeztél. 

Gyuris Gabriella: Köszönöm szépen elnök úr a szót. A kerettel kapcsolatosan ugye az elmúlt 

ülésen, a februári testületi ülésen döntött a Képviselő-testület a 2025. évi költségvetésről. És 

ezt az összeget szavazta meg a Képviselő-testület ennek a pályázatnak a kereteként. Tehát az 

iroda azzal tud dolgozni, amit a képviselők megszavaznak. És a másik felvetésre, nyilván 

semmi akadálya nincsen. Egyébként bárhány tagú lehet a bizottság, ugye azért jól látszik a 

kiírásból, hogy itt nemcsak az egyházi szervezetek, hanem a civil szervezetek számára is ki van 

írva a pályázat. És Heiszler Úr, ő, mint a Csányi Alapítvány, tehát mint egy civil szervezetnek 

a képviselője van felkérve. Az egyházi szervezetek közül pedig azért nem kért senkit fel az 

iroda, mert amelyik egyház felkérésre kerül és a bíráló bizottságba az ő képviselője részt vesz, 

akkor ő a pályázattól elesik. Tehát ez meg akkor nem igazságos az egyházzal szemben. Ezért 

történt, és miután a Csányi Alapítvány ügye nem indul a pályázaton, hiszen őt más támogatási 

formában támogatjuk, ezért javasolta az iroda a Csányi Alapítványnak a képviselőjét. 

dr. Pleva Dániel: Köszönöm szépen. Én is jeleztem kérdést az iroda felé a bizottság 

összetételével kapcsolatban. Pontosan amiatt, hogy, hogyha egy alapítványi kuratórium elnöke 

részt vesz benne, az nem összeférhetetlen-e? De benne van, mint később én is elolvastam a 

kiírásban, hogy, aki összeférhetetlen, annak az alapítványa nem indulhat a pályázaton eleve. 



Tehát hogy az összeférhetetlenség ilyen formán megoldódott. Alpolgármester úrnak megadom 

a szót, aztán Béla, tényleg utána te jössz. 

Szücs Balázs: Köszönöm szépen elnök úr. Őszintén szólva, akinek címezném most a sorokat, 

ő nincs itt. De azért egy dolgot szeretnék tisztázni, az az, hogy én ugyan az Erzsébetváros 

alpolgármestere vagyok, de semmilyen munkáltatói viszonyban nem vagyok Gyuris 

Gabriellával és a szakirodával. Gyuris Gabriella és akkor legalább a bizottság lesz majd jobban, 

tájékoztatott. Gyuris Gabriellának a főnöke, a jegyző, akit Tóth Jánosnak hívnak. Tehát 

semmiféle, sem utasítási, sem semmilyen viszonyrendszerben nem vagyok Gyuris Gabriellával. 

Az én munkámat a szakiroda segíti, mivel a témáim nagy része, az hozzá kapcsolódik. A másik 

dolog, amit azért szeretnék így az asztalra tenni és szerintem itt sokan nem fognak ezen 

meglepődni, de évről évre egyre nehezebb az a munka, amit felvállal ez a bíráló bizottság is, 

illetve felvállal a bizottság is. A bíráló bizottság bizonyos szempontok alapján fog javaslatot 

tenni. De a döntést az ezt a bizottság fogja meghozni. Egyre nehezebb ez a munka, és azt 

hiszem, hogy nem akarok előre károgni és jósolni, de még nehezebb lesz. Egyszerűen nincsenek 

normális állami pályázatok, nem tudnak elindulni, és sajnos a fővárosban sincsenek civil 

szervezetek programjait támogató pályázatok. Civil szervezetek működését támogató 

pályázatok, amiket ma ki fogunk írni, ilyen meg szinte Magyarországon egyáltalán nincsen, és 

tavaly is 85.000.000 forint igény érkezett a 20.000.000 forint keretre. Tehát azt gondolom, hogy 

szinte már-már azt kell, hogy mondjam, hogy lehetetlen is a feladat, hogy egy olyan javaslatot 

tegyünk le az asztalra, ami az, hogy mindenkinek jó, azt én már elengedtem, de az, hogy 

legalább az önkormányzatnak a céljainak, elképzeléseinek megfelelő programok legyenek 

támogatva, azokat azért megkíséreljük. Mert azért egy dolgot ne felejtsünk el, amit itt majd 

néhány hét múlva vagy hónap múlva fogunk dönteni, mind működésre, mind programra, ezek 

rajtunk múlnak. Tehát ezek a civil szervezetek oda jutott, odáig jutottak és a civil szervezetek 

99% százaléka ilyen, hogy vagy mi támogatjuk őket, vagy nem tudnak működni, vagy tőlünk 

kapnak valamennyi összeget, vagy nem tudják megcsinálni ezt a programot. Ennek érdekében 

én szeretném megköszönni a szakirodának az idei pályázati kiírást meg az előterjesztést. 

Kénytelenek voltunk benne némi módosítást is eszközölni, és ezt jó, hogyha tudjuk is. Mielőtt 

kiírnánk, azért ebben tudatosak lennénk. Az egyik az, hogy 10 % önrészt kértünk, ami nem 

véletlenül van így. Ez az eddigi tapasztalatokból így jött, hogy szükség van arra, hogy a civil 

szervezet maga is hozzá tudja tenni a maga részét. Ez azért nagyon fontos, hogy ne a sült 

galambot várja mindenki az önkormányzattól, hanem ő maga is tegyen hozzá. 10% önrészt 

kérünk. De ez a 10%  önrész, ez nem feltétlenül pénzbeni jelenlétet igényel, hanem például 

ugye a saját munkájukat is beárazhatják. Önkéntes munkát is, ami szerintem nagyon fontos, és 

hát még egyszer mondom, az a működési pályázat, amire most ugyancsak kiírunk, ez 

Magyarországon szinte egyedülálló. Úgyhogy itt is köszönöm még egyszer a szakiroda 

munkáját, szakirodák munkáját, és hát biztatok mindenkit, hogy pályázzon. De nagyon nehéz 

helyzetben leszünk és én attól tartok, hogy még több pályázat lesz és még többen fognak ránk 

szorulni. Köszönöm, hogy meghallgattam. 

dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen a kiegészítést. Lajos Béla, megadom a szót. 

 

Lajos Béla: Köszönöm. Először csak egy technikai kiegészítésem lenne, hogy ugye a 

Képviselő-testületi üléseken van egy hangjelzés, amiben a képviselők tudják, hogy mikor járt 

le az idejük. Úgyhogy talán érdemes lenne azt is megnézni, hogy behozzuk azt is ide, hogyha 

figyeljük a hozzászólási időt, hogy ne legyenek ennyire kellemetlen pillanatok. Mert 

feltételezem a képviselőtársam nem is tudta, hogy túllépte az időt. Mondjuk lehet, hogy én se 

tudnám, hogyha nincs egy hangjelzés, ezt csak így szeretném jelezni, hogy ha megoldható, 

akkor ez a jövőben legyen, hogyha ezt számon kérjük ilyen szigorúan. Az érdemi részéhez 

pedig azt tenném hozzá, hogy valóban nagyon fontosak ezek a pályázatok, és egyébként én 

köszönöm a bizottságnak, akik tavaly is, meg előtte is elbírálták. És egyet tudok érteni 

alpolgármester úrral, hogy valószínűleg idén még többen fognak jelentkezni és még nehezebb 

dolguk lesz Önöknek elbírálni. És nincs is semmifajta kétség bennem, hogy ezt a legjobb 

tudásuk és hozzáértésük alapján teszik. Én azért javasolnám a bővítését ennek a körnek a 



következő évben. Tehát most ez az év szerintem legyen így. Ez szerintem teljesen rendben van, 

mert önökön is óriási a nyomás, és az is jobban eloszlik, hogyha egy öt vagy egy hét fős 

bizottság alakul ki. Akkor kisebb az Önökre nehezedő döntési súly, mer valóban a keret az jóval 

kisebb, mint ahányan vélhetően pályázni fognak. Tehát én leginkább ezt a szempontot hoznám 

be, ez valószínűleg Önöknek is egy könnyebbség lesz. Köszönöm. 

 

dr. Pleva Dániel: Köszönjük szépen. Ha nincsen más hozzászólás, akkor szerintem 

szavazzunk. Két határozati javaslat van. Az első az ugye az magáról a kiírásról, a második pedig 

a bizottság összetételéről szól. Akkor szavazásra felteszem az első határozati javaslatot. 

 

A szavazás eredménye  5  igen  0  nem    0   tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 27/2025. (III.05.) határozata a 2025. évi 

civil és egyházi pályázatok kiírásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága úgy dönt, hogy 

1. az erzsébetvárosi civil szervezetek 2025. évi támogatása céljából pályázati felhívásokat 

tesz közzé 

a) a civil szervezetek programjainak támogatására a határozat 2. melléklete szerinti 

tartalommal, 

b) a civil szervezetek működési költségeinek támogatására a határozat 1. melléklete 

szerinti tartalommal. 

 

2. az erzsébetvárosi egyházi szervezetek 2025. évi támogatása céljából pályázati 

felhívásokat tesz közzé a határozat 3. melléklete szerinti tartalommal. 

 

3. a határozat 1-3. mellékletét képező pályázati felhívásokat és annak mellékleteit 

elfogadja. 

 

4. a pályázati felhívások helyben szokásos módon történő közzétételéről a 

Humánszolgáltató Iroda gondoskodik. 

 

Felelős: dr. Pleva Dániel bizottsági elnök 

Határidő: 2025. március 6. 

 

dr. Pleva Dániel: Akkor a második határozati javaslatot is szavazásra felteszem. 

 

A szavazás eredménye  5  igen  0  nem    0   tartózkodás 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testülete 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottságának 28/2025. (III.05.) határozata az 

erzsébetvárosi civil és egyházi pályázatokat véleményező szakmai bizottság létrehozásáról 

 

Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottsága úgy dönt, hogy 

1. az erzsébetvárosi civil és egyházi szervezetek 2025. évi támogatása céljából kiírandó 

pályázati felhívásokra beérkezett pályázatok előzetes véleményezésére szakmai 

bizottságot hoz létre. A bizottság tagjainak az alábbi személyeket jelöli ki:  

- Szücs Balázs civil ügyekért felelős alpolgármester 



- Heisler András az Erzsébetvárosi Zsidó Örökségéért Alapítvány kuratóriumának 

elnöke 

- Gyuris Gabriella a Humánszolgáltató Iroda vezetője 

 

2. A szakmai bizottság feladata a beérkezett pályázatok véleményezése és a támogatási 

összegekre vonatkozó javaslat elkészítése a Bizottság részére. 

 

Felelős: dr. Pleva Dániel bizottsági elnök 

Határidő: 1. pont esetében 2025. március 5.  

2. pont esetében 2025. május 9. 

 

2. napirendi pont: Egyebek 

 

dr. Pleva Dániel: Köszönöm szépen. Még szeretném megemlíteni, hogy nem szerettem volna 

túlságosan erőszakos lenni, ezért csak a beszélgetés végén jeleztem a képviselő úrnak, hogy 

kicsit túllépte. Sajnálom, ha túl erőszakosnak tűntem esetleg ezzel. Csak szeretném, hogyha 

kicsit pörgősebben működne a bizottság, meg amúgy a testület is. Köszönöm szépen. 

 

Az elnök bezárja a Művelődési, Kulturális és Szociális Bizottság rendkívüli nyílt ülését 14 óra 

16 perckor.  

A Bizottság 2025. március 5-ei nyílt ülésén 26-28. szám alatt hozott határozatot. 

  

  

- kmf  - 

 

                          

Devosa Gábor                         Dr. Pleva Dániel 

             Bizottsági tag                                    Bizottsági elnök 

 

 

A kivonat hiteléül: 

Budapest, 2025. március 5. 

 

 

Prógli Katalin 

jegyzőkönyvvezető 


